



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၃၄ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ(၁) ရက်

၁-၉-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၂၁၀၀.၀
ယူရို	၂၁၀၅.၉
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၅၀၁.၁
စတာလင်ပေါင်	၂၄၃၆.၆
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၀၉.၄
တရုတ်ယွမ်	၃၀၄.၄၁
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၆၇.၅၉
အိန္ဒိယရူပီး	၂၆.၄၀၂
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၅.၀၈
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၆၈.၆၅
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၇.၁၁၈
ထိုင်းဘတ်	၅၇.၂၄၄
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၈.၉၅၀၅

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

- ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ နှမ်းစေ့တင်သွင်းမှု ကျဆင်းခဲ့
- ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဆန်ဈေးမြင့်တင်ရေးအတွက် ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူထား
- ဂျပန်တင်ပို့မှုကို ထပ်မံကန့်သတ်လိုက်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ
- အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ Jharkhand ၊ West Bengal နှင့် Chattisgarh တို့တွင် စပါး စိုက်ပျိုးမှုအဓိကလျော့ကျပြီး၊ စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုးမှု ၅.၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းနေ
- တရုတ်နှင့် ဆော်ဒီနိုင်ငံများက ဆန်ဝယ်ယူရန် မေးမြန်းလာမှုများကို အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံက ငြင်းပယ်ခဲ့
- စားအုန်းဆီကြမ်း အခမဲ့တင်ပို့ခွန်ကို သက်တမ်းတိုးလိုက်သဖြင့် အင်ဒိုနီးရှား ရှိ ဆီအုန်းစိုက်တောင်သူများ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိ
- ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပင်လယ်စာစည်သွပ်ဗူးများနှင့် ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ထားသော ပင်လယ်စာများကို ဝယ်လိုအား မြင့်တက်နေ
- ထိုင်းနိုင်ငံတွင် သကြားဝယ်လိုအား မြင့်တက်နေ

■ အထွေထွေသတင်းများ

- ဂျပန်နိုင်ငံက ကနေဒါနိုင်ငံမှ ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင် တင်သွင်းမည့် အစီအစဉ်

- ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင်အသုံးပြု ဂျာမန်ရထားလိုင်းများ စတင်
- German Coffee Association နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ နှမ်းစေ့တင်သွင်းမှု ကျဆင်းခဲ့

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်ပမှ နှမ်းစေ့တင်သွင်းမှုမှာ တန်ချိန် ၄.၀၆၇ သန်းသာရှိခဲ့သည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ ယခင်နှစ်ကမူ ဇူလိုင်လအထိ ကာလအတွင်း တန်ချိန် ၈.၇၉၂ သန်း တင်သွင်းခဲ့ရာ သိသိသာသာကျဆင်းသွားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ယခုကဲ့သို့ ကျဆင်းခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းမှာ ပြည်ပမှတင်သွင်းသော နှမ်းစေ့ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပြည်တွင်း၌ ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုများအပေါ် ကန့်သတ်တားဆီးရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ထပ်တလဲလဲ ဆောင်ရွက်နေသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

Source: tridge

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဆန်ဈေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူထား

ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့သည် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဆန်ဈေးမြှင့်တင်ရာ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုသို့တိုးမြှင့်ခြင်းမှာ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ ဝင်ငွေတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း ထိုင်းစိုက်ပျိုးရေးအရာရှိတစ်ဦးက ဩဂုတ် ၂၉ ရက်တွင် ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဆန်ဈေးနှုန်းမြှင့်တင်ရေးအတွက် ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့က ပထမဆုံးအကြိမ် သဘောတူခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် သမဝါယမဝန်ကြီး၏ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် Alongkorn Ponlaboot က ဗီယက်နမ် အရာရှိများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးနောက် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။

ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့၏ ဆွေးနွေးပွဲကို မေလတွင်စတင်ခဲ့ပြီး၊ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ၎င်းတို့၏ ဆန်တင်ပို့မှုဈေးနှုန်းကို မြှင့်တင်ရန်၊ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ၎င်းတို့၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် လယ်သမားများ၏ဝင်ငွေကို မြှင့်တင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားပါသည်။

နှစ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ဆန်ကြမ်းထုတ်လုပ်မှု၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်နှင့် ကမ္ဘာ့ပို့ကုန်တင်ပို့မှု၏ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြောင်း အမေရိကန်စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှ သိရပါသည်။

ဈေးနှုန်းတက်ခြင်းမှာ မည်သည့်အချိန်တွင် စတင်အကျိုးသက်ရောက်မည်ကို ချက်ချင်း သိရှိခြင်း မရှိသေးပါ။ ယခုကျင်းပသောဆွေးနွေးပွဲ၏ အကျဉ်းချုပ်နှင့် ဈေးနှုန်းများ ပူးတွဲမြှင့်တင် ရန် အကြံပြုချက်များကို နှစ်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးများထံ သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့်ရက်စွဲ ဖြင့် တင်ပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း Alongkorn က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်စားနပ်ရိက္ခာအသင်းအဖွဲ့နှင့် ဗီယက်နမ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ထံကမူ ရိုက်တာက တုံ့ပြန်မှုမရကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

Source: Reuters/gs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ဂျုံမှုန့်တင်ပို့မှုကို ထပ်မံကန့်သတ်လိုက်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ

အိန္ဒိယအစိုးရသည် ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းစေ ရန်အတွက် ဂျုံမှုန့် (flour) ထုတ်ကုန်များအပေါ် တင်ပို့မှုကန့်သတ်ချက်ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ အစောပိုင်းက အထွက်နှုန်းကျဆင်းကာ ပြည်တွင်းဈေး စံချိန်တင်မြင့်မားလာသောကြောင့် မေလ လယ်တွင် အိန္ဒိယအစိုးရက ဂျုံ (wheat)တင်ပို့မှုကို တားမြစ်ခဲ့ပါသည်။ ရုတ်ချည်းတားဆီးလိုက် သောကြောင့် ဧပြီလမှ ဇူလိုင်လအတွင်း ယခင်နှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ဂျုံမှုန့် (wheat flour) ဝယ်လိုအား ၂၀၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကာ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးကို တွန်းအားပေး ခဲ့သည်။

ဩဂုတ်လနောက်ဆုံးပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီးဆုံး ဂျုံထုတ်လုပ်သည့်နိုင်ငံဖြစ် သောအိန္ဒိယတွင် ဂျုံဈေး တစ်တန်လျှင် ရူပီး ၂၄,၅၀၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၇ ဒေါ်လာ) အထိ စံချိန်တင်မြင့်တက်လာပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ မေလ ၁၄ ရက်က အစိုးရ၏ ရုတ်ချည်းပို့ကုန် ပိတ်ပင်မှုအပြီးတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သောဈေးနှုန်းမှ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ကာ၊ အိန္ဒိယမှ အလုပ်သမားတင်ပို့မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ဈေးကွက်ကွာဟချက်ကို ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ချက်များ အဆုံးသတ်သွားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ပိတ်ပင်မှုအသစ်မတိုင်မီက အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ယခုနှစ်တွင် ဂျုံတန်ချိန် ၁၀ သန်း စံချိန်တင် တင်ပို့ရန် ရည်မှန်းထားပြီး၊ ၎င်းဂျုံများကို အင်ဒိုနီးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့သွား မည်ဟု မျှော်မှန်းခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ အိန္ဒိယ၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော အပူလှိုင်းကျရောက်မှုကဲ့သို့ မျှော် မှန်းမထားသည့်ပြဿနာများ ဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။ အိန္ဒိယတွင် ဂျုံအရန်သိုလှောင်မှုမှာ ကမ္ဘာပေါ် ရှိငုတ်မွတ်ခေါင်းပါးသော လူဦးရေများအတွက် ခုသာခံသာရှိစေနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူဦးရေ သန်း ၈၀၀ ခန့် ရှိပါသည်။

Source: nongnghiep.vn

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ Jharkhand ၊ West Bengal နှင့် Chattisgarh တို့တွင် စပါးစိုက်ပျိုးမှုအဓိကလျော့ကျပြီး၊ စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုးမှု ၅.၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းနေ

စာရင်းများအရ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ သြဂုတ်လ ၂၆ ရက်နေ့အထိ စပါးဧရိယာများလျော့နည်း နေကြောင်းနှင့် ယခု မိုးရာသီတွင်စိုက်ပျိုးပြီး ဆောင်းဦးတွင်ရိတ်သိမ်းမည့် ဆောင်းဦးသီးနှံ (ကာရစ်ဖ်) ကာလအတွင်း Jharkhand တွင် ဟက်တာ ၁၀.၅၁ သိန်း၊ West Bengal တွင် ဟက် တာ ၄.၆၂ သိန်း၊ Chhattisgarh တွင် ဟက်တာ ၃.၄၅ သိန်း၊ Uttar Pradesh တွင် ဟက်တာ ၂.၆၃ သိန်း၊ Bihar တွင် ဟက်တာ ၂.၄၀ သိန်းနှင့် Odisha တွင် ဟက်တာ ၂.၂၄ သိန်း အသီးသီး စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရပါသည်။

ယခုရာသီအတွင်း မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးခြင်းကြောင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ စပါးစိုက်ဧရိယာမှာ ဟက်တာ ၃၆၇.၅၅ သိန်းအထိ ၅.၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့်နှစ် အတွင်း စပါးစိုက်ပျိုးသည့်ဟက်တာပေါင်း ၃၉၀.၉၉ သိန်း ရှိခဲ့ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အချက်အလက်များအရ သိရပါသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အဓိကသီးနှံစိုက်ပျိုးချိန်ဖြစ်သော ကာရစ်ဖ်စိုက်ပျိုးရာသီမှာ အနောက် တောင်မုတ်သုံလေ စတင်ချိန်ဖြစ်သော ဇွန်လမှ စတင်၍ မျိုးစေ့ချစိုက်ပျိုးပြီး အောက်တိုဘာလမှ စတင်၍ ရိတ်သိမ်းမှု ပြုလုပ်ပါသည်။ ထို့ပြင် အလားတူကာလအတွင်း အာသံပြည်နယ်၌ စိုက်ပျိုး ဟက်တာ ၀.၄၉ သိန်း၊ Madhya Pradesh ၌ ဟက်တာ ၀.၄၆ သိန်း၊ Haryana ၌ ဟက်တာ ၀.၄၄ သိန်း၊ တြိပူရ၌ ဟက်တာ ၀.၂၂ သိန်း၊ နာဂလန်း၌ ဟက်တာ ၀.၂၁ သိန်း၊ မီဂါလာယာ၌ ဟက်

တာ ၀.၁၈ သိန်း၊ ပန်ဂျပ်၌ ဟက်တာ ၀.၁၂ သိန်း၊ မဟာရက်ရှ်ထရာ၌ ဟက်တာ ၀.၀၇ သိန်း၊ Jammu နှင့် Kashmir ၌ ဟက်တာ ၀.၀၅ သိန်း၊ ဂိုအာ၌ ဟက်တာ ၀.၀၃ သိန်း၊ မိဇိုရမ်၌ ဟက်တာ ၀.၀၃ သိန်းနှင့် Sikkim ၌ ဟက်တာ ၀.၀၂ သိန်းရှိပြီး ယခင်နှစ်ကထက် ပိုမို လျော့နည်းနေပါသည်။

ကာရစ်ဖ်စိုက်ပျိုးရာသီအတွင်း စပါးအပြင် ပဲအမျိုးမျိုးတို့၏ စိုက်ပျိုးမြေမှာလည်း စုစုပေါင်းဟက်တာ ၁၂၇.၇၁ သိန်းသာရှိခဲ့ရာ၊ ယခင်နှစ်အတွင်း ပဲမျိုးစုံ စုစုပေါင်းဧရိယာ ၁၃၄.၃၇ သိန်းမှ ၄.၉၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ပဲစင်းငုံ စိုက်ပျိုးဧရိယာမှာ ယခင် ဟက်တာ ၄၇.၂၀ သိန်းမှ ယခု ဟက်တာ ၄၄.၀၇ သိန်းသို့ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ပြီး၊ urad ပဲမျိုးကို စိုက်ပျိုးသည့်ဧရိယာမှာလည်း ယခင်ဟက်တာ ၃၇.၉၁ သိန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ဟက်တာ ၃၆.၁၅ သိန်းသာရှိသဖြင့် အနည်းငယ် လျော့နည်းခဲ့ပါသည်။

ဆီထွက်သီးနှံ လွှမ်းခြုံမှုတွင်လည်း ယခင်နှစ်က ဟက်တာ ၁၈၈.၆၂ သိန်း စိုက်ပျိုးခဲ့သော်လည်း၊ ယခုနှစ် ကာရစ်ရာသီအတွင်း ဟက်တာ ၁၈၆.၄၈ သိန်းသာ စိုက်ပျိုးထားသဖြင့် အနည်းငယ်ကျဆင်းနေပါသည်။ သို့သော်လည်း ကောက်နှံစာကြမ်းများစိုက်ပျိုးမှုတွင်မူ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က ဟက်တာ ၁၆၉.၃၉ သိန်းရှိခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ၁၇၆.၃၃ သိန်းအထိ ပိုမိုစိုက်ပျိုးလာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

အမြတ်အစွန်းရရှိသော ကောက်ပဲသီးနှံများအနက် ဝါစိုက်ဧကမှာ ၁၂၄.၅၅ သိန်း ရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး၊ ကြံစိုက်ဧကမှာ ယခင်နှစ်ထက် အနည်းငယ်ပိုမိုများပြား၍ ၅၅.၅၉ သိန်း ရှိခဲ့ပါသည်။ ဂုန်လျှော်စိုက်ဧရိယာမှာလည်း ဟက်တာ ၆.၉၄ သိန်းတွင် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။

အိန္ဒိယမိုးလေဝသဌာန (IMD) ၏ အဆိုအရ ဩဂုတ်လ ၂၄ ရက်အထိတိုင်အောင် အနောက်တောင်မှတ်သုံမိုး ရွာသွန်းမှုမှာ ၉ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်မားလာခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းနှင့် အရှေ့မြောက်ပိုင်းတို့၌ တစ်ချိန်တည်းတွင် မိုးရွာသွန်းမှု ၁၉ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ indiatimes
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

တရုတ်နှင့် ဆော်ဒီနိုင်ငံများက ဆန်ဝယ်ယူရန် မေးမြန်းလာမှုများကို အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ငြင်းပယ်ခဲ့

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် IRR I မှ ဆန်ဖူလုံသည်ဟူသော အသိအမှတ်ပြုမှုကို ရရှိခဲ့သော်လည်း၊ ပြည်ပသို့ဆန်တင်ပို့မှုကို တံခါးဖွင့်ဆောင်ရွက်မည်မဟုတ်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုဒိုက အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြောကြားချက်ကို ၇၇ နှစ်မြောက် အင်ဒိုနီးရှား လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အင်ဒိုနီးရှား ဗဟိုစာရင်းအင်း အေဂျင်စီ (BPS) ၏ အမျိုးသားဆန်စပါးသိုလှောင်မှုစစ်တမ်းရလဒ်များအရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ကုန်အထိ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ဆန်သိုလှောင်မှု တန်ချိန် ၉.၇၁ သန်းအထိရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လကုန်အထိ နိုင်ငံတော်၏ ဆန်လက်ကျန် ဖြန့်ဖြူးမှုမှာ အိမ်ထောင်စုများ သို့ ၆၇.၉၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ Bulog တွင် ကျန် ၁၁.၄၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းတွင် ဆန် စက်များထံ၌ ၇.၁၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုန်သည်များထံ၌ ၁၀.၆၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ တရုတ်က ဆန်တန်ချိန် ၂.၅ သန်းနှင့် ဆော်ဒီက တစ်လလျှင် ဆန်တန်ချိန် တစ်သိန်းတောင်းကြောင်း၊ သို့ရာတွင် လက်ရှိ၌ တင်ပို့နိုင်မည်ဟုသတ္တိမရှိကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုပေါများလာသည်နှင့်အမျှ တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ဖြစ်နိုင်ချေရှိသော ဈေးနှုန်းနှင့် ပေးရသည့်ဈေးမှာ အလွန်ကောင်းမွန်နေကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထို့ပြင် ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲ၏ ဒိုမီနီအကျိုးသက်ရောက်မှုသည် ကမ္ဘာ့ဂျုံစပါးထောက်ပံ့မှု ကွင်းဆက်ကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေခဲ့ကာ၊ အစားအသောက်နှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်စေရန်အကျိုးသက်ရောက်မှု ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းအခြေအနေ၌ နိုင်ငံအသီးသီး၏ ပို့ကုန်ကန့်သတ်ချက်များနှင့် ပို့ကုန်များကို တားမြစ်ပိတ်ပင်မှုများကြောင့် ပိုမိုဆိုးရွားလာစေခဲ့ကြောင်း၊ ကနဦးတွင် ပို့ကုန်ကန့်သတ်ထားသည့် နိုင်ငံ ၆ နိုင်ငံသာရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ နိုင်ငံပေါင်း ၂၃ နိုင်ငံအထိတိုးလာကြောင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားကိုယ်တိုင်က စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုကို ကောင်းမွန်စွာထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဆန်ဖူလုံမှုကို ၃ နှစ်ကြာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ IRR I မှ အသိအမှတ်ပြုထားသည့်အတိုင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ဆန်ဖူလုံမှုရှိသည့်အတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးစနစ်ကောင်းမွန်ပါကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် လာမည့်ရေတိုကာလအတွင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ၎င်း၏စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက် ၎င်းနိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့ဦးမည်မဟုတ်ကြောင်း သတင်းအရ သုံးသပ်တွေ့ရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ cnbcindonesia
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

**စားအုန်းဆီကြမ်း အခမဲ့တင်ပို့ခွန်ကို သက်တမ်းတိုးလိုက်သဖြင့်
အင်ဒိုနီးရှားရှိ ဆီအုန်းစိုက်တောင်သူများ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိ**

စားအုန်းဆီစိုက်ခင်းရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုအေဂျင်စီ (BPDPKS) ၏ ဦးဆောင်ကော်မတီသည် စားအုန်းဆီကြမ်း (CPO) နှင့် ၎င်း၏ ဆင့်ပွားကုန်စည်များအပေါ် တင်ပို့မှုစည်းကြပ်ခွန် ယာယီ ဖျက်သိမ်းရေးအား အတည်ပြုခဲ့ပြီး၊ အောက်တိုဘာလအထိ နောက်ထပ် ၂ လ သက်တမ်းတိုးပေး လိုက်ပါသည်။ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး Sri Mulyani က စားအုန်းဆီကြမ်းနှင့် ၎င်း၏ ဆင့်ပွားကုန် စည်များအတွက် BPDPKS တင်ပို့မှုအခွန်စည်းကြပ်မှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့မှ ဩဂုတ်လ၊ ၃၁ ရက်နေ့အထိ သုည သို့မဟုတ် အခမဲ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ရာမှာ ယခုအခါ အောက် တိုဘာလအထိ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

"ပို့ကုန်စည်းကြပ်ခွန်ကာလ တိုးမြှင့်ခြင်းမှာ လက်ရှိအရှိန်အဟုန်ကို ထိန်းထားနိုင်ရန်ရည် ရွယ်ကြောင်း၊ စားအုန်းဆီကြမ်းဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်နေချိန်တွင် ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းများ စတင်ကျဆင်းလာပြီး၊ (ဆီအုန်းအလုံးလိုက်အပါအဝင်) လတ်ဆတ်သော သစ်သီးစုံ(FFB) ဈေး နှုန်းများ စတင်မြင့်တက်လာရာ၊ စိုက်ပျိုးသူများ သို့မဟုတ် လယ်သမားများ၌ အကျိုးဖြစ်ထွန်း လာသည်ဟု စတင်ခံစားရလာကြောင်း" စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး Airlangga Hartarto က ဩဂုတ်လ (၂၉) ရက်နေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

အခမဲ့တင်ပို့ခွန်ကို သက်တမ်းတိုးမည့်ဆုံးဖြတ်ချက်အား တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် စားအုန်း ဆီတောင်သူများသမဂ္ဂ (SPKS) ၏ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး Mansuetus Darto က အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်မှုမှာ တောင်သူလယ်သမားများ၏ လတ်ဆတ်သော သစ်သီးစုံဈေးနှုန်းကို ပံ့ပိုးရန် အပြုသဘောဆောင်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် အကဲဖြတ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် K Index ကဲ့သို့ FFB ၏ ဈေးနှုန်းကို တွက်ချက်သည့် ယန္တရားမျိုးဖြစ်ကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိက အုန်းဆီကြိတ် လုပ်ငန်းများမှာ လယ်သမားဈေးနှုန်းထဲ၌ ပါဝင်နေသဖြင့်၊ လယ်သမားများဘက်မှ လက်ခံရရှိ သောဈေးနှုန်းကို လျှော့ချပစ်သည်ကို သတိပြုရန်လိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

Source: cnbcindonesia

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပင်လယ်စာစည်သွပ်ဗူးများနှင့် ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ထားသော ပင်လယ်စာများကို ဝယ်လိုအား မြှင့်တက်နေ

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ပင်လယ်စာစည်သွပ်ဗူးများနှင့် ပင်လယ်စာ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်မှုများတွင် သက် ရောက်မှုများရှိနေသော်လည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယသုံးလပတ်အတွင်း အမေရိကန်နှင့် ဥရောပ သမဂ္ဂဘက်မှ ဝယ်လိုအား ပိုမိုမြင့်မားလာသောကြောင့် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ထိုသို့ဝယ်လိုအား ပြန်လည်များပြားလာခြင်းမှာ စီးပွားရေးနာလန်ထူမှုများ စတင် ဖြစ်ပေါ်လာမှုကြောင့်အပြင် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုမရှိမည်ကို စိုးရိမ်နေသည့် အခြားနိုင်ငံများက ၎င်းပစ္စည်းများကို ပိုမိုတင်သွင်းမှုပြုလာကြခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

Source: tridge

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် သကြားဝယ်လိုအား မြှင့်တက်နေ

ယခုနှစ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ၏ သကြားလုပ်ငန်းကဏ္ဍမှာ အောင်မြင်မှုများ ရရှိလျက်ရှိပါ သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယ သုံးလပတ်ကာလအတွင်း သကြားဝယ်လိုအားမြင့်မားလာမှုကြောင့် ပြည်ပသို့ သကြားတင်ပို့မှု (၁၉၈) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတင်ပို့ခဲ့သည်ဟု သိရပြီး၊ ထိုသို့မြှင့်တက်လာရ ခြင်းမှာ စားသုံးရန်အပြင် လောင်စာဆီအစားထိုးသုံးစွဲရန်အတွက် ဝယ်လိုအား ပိုမိုများပြားလာ ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

Source: tridge

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဂျာမနီနိုင်ငံက ကနေဒါနိုင်ငံမှ ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင် တင်သွင်းမည့် အစီအစဉ်

ဂျာမနီနိုင်ငံသည် ကနေဒါနိုင်ငံမှ ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင်(green hydrogen) တင်သွင်းရန် အစီအစဉ်အတွက် ၂၃.၈.၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဂျာမန်ဝန်ကြီးချုပ် Mr.Olaf Scholz နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် Mr.Justin Trudeau တို့ ကနေဒါနိုင်ငံရှိ green hydrogen စက်ရုံတည်ဆောက်မည့် Newfoundland ဒေသတွင်သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံရှိစွမ်းအင်ကုမ္ပဏီ များကလည်း ယင်းသို့ တင်သွင်းရန် သဘောတူခဲ့ကြသည်။ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးသည် လက်မှတ်ရေးထိုးသည့်နေ့ အစောပိုင်းက Toronto မြို့တွင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ညီလာခံကိုလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ရှေ့ဆက်၍ ကနေဒါနိုင်ငံမှ liquefied natural gas (LNG) ဝယ်ယူတင် သွင်းရန်ကိုလည်း ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် အစီအစဉ် ရှိပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံသည် ရုရှားနိုင်ငံမှ လောင်စာစွမ်းအင်တင်သွင်းမှုကို လျော့ချရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကနေဒါနိုင်ငံမှ green hydrogen တင်သွင်းမှုသည် ၃ နှစ်အတွင်း စတင်နိုင်ဖွယ်ရှိပါသည်။

ဂျာမန်ဝန်ကြီးချုပ်က ကနေဒါနိုင်ငံသည် ရေရှည်တည်တံ့သောစွမ်းအင်ပိုင်း ဆောင်ရွက် နိုင်မှု အားကောင်းသောနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ green hydrogen ထုတ်လုပ်မှုအတွက် အဓိ ကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ စီးပွားရေးပူးပေါင်းမှုတစ်ခုတည်းမဟုတ်ဘဲ ရေ ရှည်တည်တံ့သောစွမ်းအင်ရရှိရေးအတွက် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုပါသည်။ ကနေဒါနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်က မိမိတို့အနေဖြင့် ဂျာမနီနိုင်ငံနှင့် ဥရောပနိုင်ငံသား များအားလုံးအတွက်လာမည့် ဆောင်းရာသီကာလ တွေ့ကြုံရနိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုများအတွက် ဖြစ်နိုင်သမျှကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြော ကြားပါသည်။ ဂျာမန်စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Eon နှင့် Uniper တို့သည် ကနေဒါနိုင်ငံ Everwind ကုမ္ပဏီနှင့် ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင်အမြောက်အမြားကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ တင်သွင်း ရန်နားလည်မှုစာချုပ်လွှာတစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါသည်။

ကနေဒါနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိအခြေအနေတွင် LNG နှင့် hydrogen ထုတ်လုပ်နိုင်မှုတို့ အတွက် အချိန်ယူဆောင်ရွက်ရဦးမည်ဖြစ်ပြီး အခြေခံအားဖြင့် hydrogen သည် ကျောက်မီးသွေး၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓါတ်ငွေ့များသုံးစွဲမှုကို အစားထိုးနိုင်သည့် အင်အားကြီးမားသည့်စွမ်းအင်တစ်ခု ဖြစ်ကာ တွင်းထွက်လောင်စာစွမ်းအင်များထက်လည်း ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှု ရှိပါသည်။ ကနေဒါနိုင်ငံ သည် လေထုအင်အားကောင်းသည့် Newfoundland ဒေသကို green hydrogen စက်ရုံတည် ဆောက်မည့်နေရာအဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါသည်။

Source:<https://www.dw.com/en/germany-and-canada-sign-hydrogen-deal/a-62899992>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင်အသုံးပြု ဂျာမန်ရထားလိုင်းများ စတင်

ဂျာမန်ဒေသခံရထားလိုင်းများ(local train route)သည် ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင် အသုံးပြု မောင်းနှင်ခြင်းကို ပြင်သစ်ကုမ္ပဏီ Alstom မှထုတ်လုပ်သော ရထားတွဲများဖြင့် စတင်ရန်စီစဉ် လျှက်ရှိပါသည်။ Lower Saxony ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် Stephan Weil က ၂၄.၈.၂၀၂၂ ရက်နေ့ တွင် ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင် အသုံးပြုရထားလိုင်းများစတင်ခြင်းအခမ်းအနားကို Bremervörde မြို့ တွင်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် Lower Saxony ပြည်နယ်အနေဖြင့် လေ ထုညစ်ညမ်းမှုမရှိသည့် (climate neutrality) ခရီးသွား ပို့ဆောင်မှုများအတွက် အောင်မြင်မှုမှတ် တိုင်တစ်ခုကို စိုက်ထူနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းသည် တန်ဖိုးအားဖြင့် ယူရို(၉၃) သန်းရှိပြီး ရထားတွဲများကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ တွင် ဒီဇိုင်းပြုလုပ်၍ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ပြန်လည်တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြစ်ကာ ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ German DLR space agency ၏ Institute for Concept Vehicles က သုတေသနလုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးပြုလုပ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းအစီအစဉ်အရ နှစ်စဉ် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်ဓာတ် ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု (၈) တန်ခန့် လျော့ကျနိုင်ရန် ခန့်မှန်းထားရှိပြီး ပြင်သစ်ကုမ္ပဏီ Alstom ၏ စီမံ ကိန်းမန်နေဂျာက ဒီဇယ်စွမ်းအင် အသုံးပြုနေသည့် ဂျာမန်ရထားလိုင်းပေါင်း (၂၅၀၀) မှ (၃၀၀၀) အတွင်းကို ဟိုက်ဒရိုဂျင်စွမ်းအင် အသုံးပြု ရထားလိုင်းများအဖြစ် အစားထိုးပြောင်းဆွဲနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဂျာမန် ထိပ်တန်းကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Siemens ကုမ္ပဏီက လည်း ၎င်း၏ ပထမဦးဆုံး prototype hydrogen train ကို စမ်းသပ်လျှက်ရှိပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်ခန့် တွင် စတင်ပြေးဆွဲနိုင်ရန် ခန့်မှန်းထားရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: <https://www.dw.com/en/german-train-line-switching-fully-to-hydrogen/a-62907198>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

German Coffee Association နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ဟမ်းဘတ်မြို့အခြေစိုက် German Coffee Association မှ General Manager ဖြစ်သူ Mr.Holger Preibisch နှင့် ၂၉.၈.၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် Zoom meeting ဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါ သည်။ ဆွေးနွေးပွဲမတိုင်မီ German Coffee Association ဘက်မှ တောင်းဆိုချက်အရ စီးပွားရေး

သံမှူးက မြန်မာကော်ဖီ product profile နှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ အီးယူနိုင်ငံများနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ တင်ပို့သည့် ပို့ကုန်အချက်အလက်များကို ပေးပို့ထားခဲ့ပါသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် စီးပွားရေးသံမှူးက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခွင့်ရရှိ၍ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ အစည်းအဝေးမတိုင်မီ ကြိုတင်ပေးပို့ပေးခဲ့သော အချက်အလက်များကို လေ့လာကြည့်ရှုပြီး ဖြစ်မည်ဟုယူဆပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာရေဗီကာနှင့် ရိုဘတ်စတာကော်ဖီများကို တစ်နှစ်ပျမ်းမျှ တန်ချိန် (၇၀၀၀)ခန့် ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ပို့ကုန်အနေဖြင့်ပျမ်းမျှ တန်ချိန်(၈၀၀)မှ (၁၀၀၀) အကြား တင်ပို့နေခြင်းရှိကြောင်း၊ အာရှနိုင်ငံများ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အီးယူနိုင်ငံများသို့ ဖြစ်ကြောင်း၊ အီးယူနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့မှုသည် တိုးတက်လာသော်လည်း ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ တင်ပို့မှုသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ လျော့ကျလာခြင်းရှိကြောင်း၊ အီးယူနိုင်ငံများအနက် ဘယ်လ်ဂျီယမ်နိုင်ငံက အများဆုံးတင်သွင်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေမြေသဘာဝနှင့် ရာသီဥတု အခြေအနေများ၊ Cupping results များ မြင့်မားကောင်းမွန်မှုအရ အထူးတန်းဝင် အရည်အသွေး မြင့် Specialty Coffee များကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်လောက်မှစ၍ ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး Development Projects များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုများကလည်း ဈေးကွက်ဝင်ရောက်နိုင်ရန် များစွာအထောက်အပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာကော်ဖီအသင်းကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး အသင်းကဦးဆောင်၍ ယခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း အီတလီနိုင်ငံ မီလန် Coffee Expo ပွဲတွင် မြန်မာကော်ဖီကုမ္ပဏီများ ဝင်ရောက်ပြသခဲ့ကြကြောင်း၊ Specialty Coffee ကို ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့်အီးယူနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့နေကြောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်လည်း Specialty Coffee သောက်သုံးမှုကို ပိုမိုနှစ်ခြိုက်လာကြသည်ကို သိရှိပါကြောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံသို့ တင်ပို့နိုင်မှုအတွက် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ အကြံပြုချက်များရှိပါက ပံ့ပိုးပေးစေလိုကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပြောကြားပါသည်။

Mr.Holger Preibisch က မိတ်ဆက်တွေ့ဆုံမှုအတွက် ဝမ်းမြောက်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံသည် ကော်ဖီဈေးကွက်ကြီးမားပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံပြီးလျှင် ကမ္ဘာ့ဒုတိယ အကြီးဆုံး ကော်ဖီတင်သွင်းသူနှင့် ဥရောပတွင် အများဆုံးတင်သွင်းသူဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှတန်ချိန် (၁၀)သန်းခန့် တင်သွင်းနေကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ကော်ဖီဈေးကွက်ဝေစုသည် နည်းပါးနေပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း အီးယူနိုင်ငံများသို့တင်ပို့မှုတိုးတက်လာသော်လည်း ဂျာမနီနိုင်ငံသို့တင်ပို့မှု ကျဆင်းလာခြင်းအတွက် အဖြေရှာစဉ်းစားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အသင်းအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဂျာမန်ကော်ဖီလုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် မူဝါဒ၊ ဥပဒေရေးရာ၊ နည်းပညာနှင့် ထုတ်ကုန်အရည်အသွေးပိုင်း၊ ဈေးကွက်သုတေသနပိုင်း၊ သင်တန်းနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများ စသည်တို့တွင် ပံ့ပိုးပေးနေပြီး ကုန်သွယ်မှုပိုင်း၊ ဈေးကွက်ဝင်ရောက်မှုပိုင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဂျာမနီနိုင်ငံ အခြေစိုက် Coffee trading houses များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် အကြံပြုလိုကြောင်း၊

ဆက်သွယ်ရမည့် Contacts များပေးပို့ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ trading houses များသည် Specialty Coffee ကို အလေးထားလုပ်ကိုင်နေကြသူ များလည်းဖြစ်ပြီး အီးယူ ကော်ဖီလုပ်ငန်း အများစုနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေကြသူများလည်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အာရှဒေသတွင် ဗီယက်နမ် နိုင်ငံသည် အီးယူဒေသသို့ ကော်ဖီအများဆုံးတင်ပို့သူ ဖြစ်သော်လည်း အရည်အသွေးပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ အထူးတန်းဝင်မဟုတ်ဘဲ ကွာခြားမှုရှိသည်ဟု ယူဆကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပါသည်။

ဆက်လက်၍ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ကော်ဖီဈေးကွက်အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ရာ Certification လိုအပ်ချက်သည် ဈေးကွက်အလိုက် အမျိုးမျိုးကွာခြားကြောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံ ကော်ဖီဈေးကွက်တွင် Fairtrade Certificate သည် ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ Rainforest Certificate သည် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်နှင့် အော်ဂဲနစ် Certificate သည် ၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ နေရာယူထားကြောင်း၊ ယေဘုယျအားဖြင့် ဂျာမနီနိုင်ငံရှိကော်ဖီထုတ်ကုန် အများစုသည် Certificate ကို များစွာအသုံး ပြုမှုမရှိကြကြောင်း၊ Specialty Coffee အတွက်မူ အများအားဖြင့် Certification လိုအပ်ချက် အတွက် သီးခြားသတ်မှတ်မှုမျိုးမရှိကြဘဲ အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှုကိုသာ အဓိကထားကြ ကြောင်း၊ ဂျာမန် စားသုံးသူများက Specialty Coffee ကို ပိုမိုသောက်သုံးလာကြပြီး ထုတ်လုပ်သူ Small roasters ပေါင်း (၁၀၀၀) ခန့်ရှိပြီး Specialty Coffee သည်ကော်ဖီဈေးကွက်ဝေစု၏ ၇ ရာ ခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ကော်ဖီသောက်သုံးမှုမှာ တစ်နှစ်ပျမ်းမျှ တန်ချိန်(၄၅၀၀၀၀) ခန့်ရှိရာ Specialty Coffee ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိခြင်းကြောင့် ဈေးကွက်အလားအလာများစွာရှိကြောင်း၊ ဘရိဗင်၊ ဟမ်းဘတ်၊ဘာလင်တို့တွင် roasting industry လုပ်ငန်းကြီးများ အဓိကလုပ်ကိုင်နေကြ ကြောင်း၊ ဂျာမန်ကော်ဖီလုပ်ငန်းများသည် နိုင်ငံအသီးသီးမှ ကော်ဖီအမျိုးအစားများကို ရောနှော၍ roasting နှင့် blending ပြုလုပ်ကြပြီး အရသာတစ်မျိုးတည်းဖြစ်စေရန် နှစ်စဉ်ပြုလုပ်ကြ ကြောင်း၊ roasted coffee ကို တင်သွင်းခြင်း မပြုလုပ်ကြကြောင်း၊ Packaging အများစုတွင် country of origin ကို ဖော်ပြခြင်းမပြုကြဘဲ Specialty Coffee များတွင်သာ မြင်တွေ့နိုင် ကြောင်း ဆွေးနွေးသိရှိရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရွှေတောင်သူကော်ဖီအဖွဲ့မှ ထုတ်လုပ်သော Catuai အမျိုးအစား Dry Natural နှင့် fully washed ကော်ဖီနမူနာများကို စီးပွားရေးသံမှူးက မိတ်ဆက်ပြသခဲ့ရာ Mr.Holger Preibisch က Coffee houses များသို့ အဆိုပါနမူနာအထုပ်များပေးပို့၍ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် ရန်အကြံပြုလိုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကော်ဖီသည် Specialty Coffee တန်းဝင်အမျိုးအစား အနေဖြင့် အရည်အသွေးပြည့်စုံစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ပြည့်စုံကောင်းမွန်မှုရှိသည်ကို သိရှိထားပါ ကြောင်း၊ ပိုမိုတိုးတက်ထုတ်လုပ် တင်ပို့စေလိုကြောင်း၊ မြန်မာကော်ဖီနှင့် ကော်ဖီစိုက်တောင်သူ များအတွက် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပေးပါကြောင်းစသည်ဖြင့် ဆွေးနွေးပြောကြားပါသည်။ ဆွေး

နွေးပွဲပြီးနောက် German Coffee Association က ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရမည့် Coffee trading houses များစာရင်းကို ပေးပို့လာခဲ့ပြီး ဆက်လက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာစီးပွားရေးသံမှူး(ဘာလင်)
သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

.....

Agribusiness & Trade